

АННОТАЦИЯ

Семейные ценностные ориентации в системе ценностей современной молодежи Республики Беларусь: социологический анализ/Кожан Елена Геннадьевна; Факультет философии и социальных наук, Кафедра социологии; науч. рук. С.Н. Бурова.

Объектом дипломной работы выступают семейные ценностные ориентации современной белорусской молодежи. **Предмет** — сущность, структура, формы семьи, ее место среди других ценностей молодежи; сущность, реализация репродуктивных установок современного белорусского молодежи. **Цель** дипломной работы — социологический анализ семейных ценностных ориентаций современной молодежи Республики Беларусь.

Патриархальная форма семьи уступает главное место современной супружеской семьи с равными правами супругов. Молодежь становится более эгоистичной, хотя в сфере семьи большинство склонно к альтруизму и жертвам собственными интересами в пользу родителей, супругов или детей. Белорусская молодежь ориентирована на рождение двух и более детей, но экономическое положение не позволяет реализовать эту установку.

Ключевые слова: ценностные ориентации, семейные ценности, формы семьи и брака, репродуктивные установки, молодёжь

ANNOTATION

Family value orientations in the system of modern values the youth of the Republic of Belarus: the sociological analysis/Alena Hienadzieŭna Kožan; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of Sociology; scientific director S.N. Burova.

The object of the thesis are the family value orientations of modern Belarusian youth. **The subject** — the nature, structure, forms of the family, its place among other values of young people; nature, the implementation of the reproductive systems of the modern Belarusian youth. **The aim** of the thesis — sociological analysis of family value orientations of modern youth of the Republic of Belarus.

The patriarchal form of the family gives the main place of modern conjugal family with equal rights of spouses. Young people become more selfish, even though in the majority of families prone to altruism and sacrifice their own interests for the benefit of parents, spouses or children. The Belarusian youth focuses on the birth of two or more children, but the economic situation does not allow to implement this setting.

Keywords: values, family values, forms of family and marriage, reproductive attitudes, youth.